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BEVIS OM ANSLAGSDAG 
Kommunfullmäktiges protokoll är justerat, §§ 299-306 
Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Sammanträdesdatum 16 oktober 2023 
Anslaget sätts upp 17 oktober 2023 
Anslaget tas ned 9 november 2023 
Förvaringsplats för protokollet Nacka stadshus 
 

Underskrift  ...........................................................................  
 Kommunsekreterare 

Utdragsbestyrkande 
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BEVIS OM ANSLAGSDAG 
Kommunfullmäktiges protokoll är justerat. 
Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Sammanträdesdatum 16 oktober 2023 
Anslaget sätts upp 24 oktober 2023  
Anslaget tas ned 15 november 2023  
Förvaringsplats för protokollet Nacka stadshus 
 

Underskrift  ...........................................................................  
 Kommunsekreterare 

Utdragsbestyrkande 
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Teckenförklaring 

X Visar att ledamot tjänstgjort under sammanträdet 
- Visar att ledamot/ersättare varit frånvarande under sammanträdet 
T Visar att ersättare tjänstgjort under sammanträdet 
N Visar att ersättare närvarat under sammanträdet 
Dessa tecken återfinns i den första kolumnen efter namnet. I den andra kolumnen antecknas under vilka 
paragrafer en person närvarat/tjänstgjort om han/hon inte har gjort det under hela sammanträdet. 
 
 
 

Ledamöter X/-   Ersättare T/N  
 Moderata samlingspartiet (M) 
Mats Gerdau X   Per Norling T  

Richard Herrey X   Elisabet Engström T  

Filip Wiljander  X   Filippa Althoff T  

Eva Öhbom Ekdahl X   Johan Hiller T  

Peter Zethraeus  X   Oskar Rosell N  

Eivor Örenmark X   Pernilla Hsu Båberg N  

Oliver Rykatkin X   Noa Cortinez Samenius T § 309-315 

Cecilia Gardner Larsson -   Christina Rinman   

Christina Ramm-Ericsson X    Christian Listérus N  

Mikael Sandström X   Camilla Boström N  

Helene Skantze -      

Andreas Brännström X  § 299-308    

Agnes Palinski X      

Anders Bruhn  X      

Tobias Nässén X      

Frank Svensson  X      

Asta Groth -       

Bo Bergkvist X      

Dominique Faymonville -      

Angela Berglund X      

 Centerpartiet (C) 
Johan Krogh X   Håkan Ekengren T  

Emma Eide  -   Birgitta Rönnqvist T § 309-315 

Hans Peters X   Caroline Westerståhl N  

Christine Lorne X  § 290-308     

Martin Hedman X      
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Liberalerna (L) 

Gunilla Grudevall-Steen X   Charlie Hedhav -  

Monica Brohede Tellström -   Maria Lidzell T  
Martin Sääf X      
 Kristdemokraterna (KD) 
Karin Teljstedt X   Martin Gunnesson N  

Anders Tiger X   Jonathan Lindgren N  

 Socialdemokraterna (S) 
Johanna Kvist  X   Magnus Duvnäs  T  

Andreas Andersson  X   Lovisa Emanuelsson -  

Gunnel Nyman Gräff  X   Anders Dorby N  

Espen Bjordal X   Moska Hassas T  

Maria Raner X   Andreas Falk -  

Henrik Unosson X    Emelie Norborg Friberg N   

Majvie Swärd  X   Stefan Hult N  
Mattias Qvarsell  -      
Alva Dahn X      
Håkan Athari Håkansson X      
Ella Tegsten -      
Henrik Frank X      
Helena Westerling X      

 Nackalistan (NL) 
Konstantinos Irina X   Päivi Dahlin T  
Mikael Carlsson  -   Bosse Ståldal (-) -  
Lina Olsson  X   Annette Backlund T  
YuSie Rundkvist Chou  X   Maria Fernstedt (-) N  
Lamin Jatta Modigh X      
Christina Ståldal (-) X       
Kristina Granlund -      
 Sverigedemokraterna (SD) 
Esa Örmä X   Destiny Shevarjov -  
Leonid Yurkovskiy X    Markus Wiechel -  
Lars Alexandersson X      
Stephan Andersson  X      

 Vänsterpartiet (V) 
Alena Jukic X    Johanna Carnvik 

Schöier 
-  
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Lisa Rasmussen X   Emma Bonér -  

Tomas Ottosson X      
Jan Salomonsson X      

 Miljöpartiet (MP) 
Desha Svenneborg X   Andreas Jakobsen 

Rydstedt 
N  

Lisskulla Zayane X   Maria Bang N  

Joel Lallerstedt X      
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§  290  

Protokolljusterare 

Beslut 
Kommunfullmäktige uppdrar åt Hans Peters (C) och Johanna Kvist (S) att justera 
protokollet tillsammans med ordföranden. Justeringen äger rum den 16 oktober 2023 och 
den 23 oktober 2023. 

- - - - - 
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§  291 KFKS 2023-00001 

Anmälningar från revisorerna, övriga anmälningar samt 
meddelanden och tillkännagivanden 

Beslut 

Anmälningar till kommunfullmäktige 2023-10-16 
Skrivelser från revisorerna 
Revisionsskrivelse 2023-09-20 och revisionsrapport 8/2023 
Revisorernas uppföljande granskning 2023 

KFKS 2023-00904 

Revisionsskrivelse A 2023-10-04 och revisionsrapport 9/2023 
Granskning av interna kontroller kopplat till risken för fusk med 
assistansersättning 

KFKS 2023-00973 

Övrigt 
Inga övriga skrivelser anmäldes 

 
 
- - - - - 
  



 
12 (53) 

 16 oktober 2023 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  292 KFKS 2023-01006 

Enkel fråga – om huruvida Skolkonsulterna ABs 
metoder används i Nacka 
Enkel fråga från Lisa Rasmussen (V) till utbildningsnämndens ordförande Eivor Örenmark (M) 

Beslut 
Den enkla frågan anses besvarad. 

Handlingar i ärendet 
Enkel fråga 
 
- - - - - 
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§  293 KFKS 2023-01007 

Enkel fråga – Anslag skolböcker? 
Enkel fråga från Christina Ståldal (-) till utbildningsnämndens ordförande Eivor Örenmark (M) 

Beslut 
Den enkla frågan anses besvarad. 

Handlingar i ärendet 
Enkel fråga 
 
- - - - - 
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§  294 KFKS 2023-00655 

Interpellation – Är du villig att be Trafikverket att skjuta 
på införandet av broavgift? 
Interpellation den 19 juni 2023 av Mikael Carlsson (NL) till kommunstyrelsens ordförande Mats 
Gerdau (M) 

Beslut 
Interpellationen bordlades. 

Handlingar i ärendet 
Svar 
Interpellationen 
 
- - - - - 
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§  295 KFKS 2023-00656 

Interpellation – Kommunal samordning av systematisk, 
långsiktig brottsbekämpning 
Interpellation den 19 juni 2023 av Lars Alexandersson (SD) till kommunstyrelsens ordförande Mats 
Gerdau (M) 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad.  

Handlingar i ärendet 
Svar 
Interpellationen 
 
Protokollsanteckningar 
YuSie Rundqvist Chou lät anteckna följande för Nackalistan. 
”Nackalistan anser att Nacka KAN göra mer, och relationen går som en röd tråd igenom 
alla insatser. Vi måste satsa mer på långvariga, hållbara fältassistenter som jobbar nära 
familjer och unga i riskzon. Vi bör satsa på kommunpolis som finns i området under lång 
tid och lär känna de boende. Vi bör motverka den stora rörligheten i skolan, så att elever 
och lärare får förutsättningar att bygga en förtroendefull relation. 
 
Det behövs också större möjligheter till en meningsfull fritid för barn och unga i framför 
allt socioekonomiskt utsatta områden som t ex Fisksätra. Det hade varit ett viktigt tillskott 
för Fisksätra att få en simhall, där generationer kunnat mötas. Självklart har föräldrar ett 
ansvar, men samtidigt måste vi vara medvetna om att föräldrar i Nacka kommun verkar 
under väldigt olika förhållanden. Många föräldrar i t ex Fisksätra jobbar skift och flera olika 
jobb, kanske inte talar svenska. 
 
Fritidsgårdar ger, förutom aktiviteter till barn och unga, även samhället insyn i området när 
personalen lär känna ungdomarna. Självklart ska fritidsgårdarna samarbeta med skola, 
socialtjänsten och polis. De kan slå larm när de ser varningssignaler bland de unga som 
besöker verksamheten. Med hänvisning till det som hänt i Botkyrka vill vi poängtera att det 
är viktigt att ha ett tydligt ansvarsförhållande för vilka som anställs inom 
fritidsverksamheten. För övrigt ser vi ett behov av fritidsgård även för de yngre barnen, 8 - 
12 år. 
För drygt en månad sen hölls ett fackeltåg för en tonårig kille från Saltsjöbaden som i 
augusti misshandlades till döds i Värmdö. Det behövs förebyggande åtgärder på alla plan, 
även mot en ökad brutalitet, främst bland unga killar, där våld bara föder mer våld.” 
 
Christina Ståldal (-) lät anteckna följande. 
”Jag gillar rubriken, inte minst om långsiktighet i vad man gör och om systematik. Följer 
man det i utförande så kan det finnas förutsättningar att lyckas på lång sikt. Det är viktigt 
för alla kommuner som har gängkriminalitet och annan brottslighet inpå knuten och som 
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behöver bidra till att minska den. Alla tänkbara resurser måste gå samman för detta och 
användas i kommunen nu när sekretesskravet inte längre är en hindrande faktor.  

I debatten sades det att verktygslådan var tom, att man hade försökt och använt allt. Det 
stämmer inte. Tittar man ett antal år tillbaka så fanns det 10 st stationerade poliser bara i 
Boo och 2 fältassistenter som tillsammans verkade lokalt och lärde känna sitt område och 
människor som bodde här. Självklart kände de även problemen och personer som var i 
riskzon. Denna modell lyckades mycket bra men blev omodern. Det innebar sannolikt dels 
att man ville spara pengar och dels att det blev mindre värdefullt karriärmässigt för poliser 
att patrullera och jobba stationärt ute i verkligheten. Nu efterlyser polisexperter just en 
sådan modell liksom många kriminologer. Nej, verktygslådan är inte tom. I mitt 
budgetförslag för 2024 finns det satsning på start av just en sådan modell.” 

- - - - - 
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§  296 KFKS 2023-00657 

Interpellation – Vilken nivå kommer bullret att ha på 
den upphöjda Saltsjöbanan för omgivningen? 
Interpellation den 19 juni 2023 av Christina Ståldal (-) till miljö- och stadsbyggnadsnämndens ordförande 
Johan Krogh (C) 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 

Handlingar i ärendet 
Svar 
Interpellationen 
 
Protokollsanteckningar 
Lina Olsson och Konstantinos Irina lät anteckna följande för Nackalistan. 
”Nackalistan anser att buller är en ytterst viktig fråga som borde utretts innan kommunen 
fattade beslut om att ingå avtal med regionen om att höja upp Saltsjöbanan. 
Bullerökningen är inte oväsentlig då 3 dB ökning av bullret motsvarar en fördubbling 
eftersom decibel är en logaritmisk skala. Även med fastighetsnära bullerdämpande åtgärder 
uppskattas ökningen av buller uppgå till uppåt 2 dB. Vi vill även att bullernivåer anges såväl 
i absoluta värden (t ex Watt/kvm) som i relativa dB värden. 
Bullerutredningen avser dessutom endast existerande byggnader och inte planerad 
byggnation i ett område som planeras att kraftigt förtätas. Bullerutredningen måste utökas 
med den planerade stadsutveckling i närheten, bland annat Nacka kommuns 
stadsbyggnadsprojekt i Sickla Traversen, Sodafabriken, Tryckluftsfabriken och Svindersberg. Enligt 
miljökonsekvensbeskrivningen medför upphöjningen ökad utbredning av buller då 
bullerkällan kommer högre upp. I järnvägsplanens bullerutredning beskrivs två alternativa 
åtgärder för att begränsa bullret. Utredningen ger ingen tydlig beskrivning av värdering av 
de olika alternativen utifrån bland annat kostnad och tidskritiska aspekter, avseende 
samordning med andra projekt och färdigställande så att Saltsjöbanan kommer i drift.  
Nacka Kommun har i sitt eget samrådsyttrande till regionen (för järnvägsplanen) skrivit att 
de anser att en utvärdering och konsekvensbedömning av de olika alternativen utifrån en 
helhetsbedömning som också innefattar pågående och planerade stadsbyggnadsprojekt 
behöver göras. 
Nackalistan har även yttrat sig till regionen om att påverkan på naturmiljön p g a buller 
saknas. Naturmiljön på Svindersberg drabbas av ökat buller p g a att spåren är högre upp 
och därmed kommer närmre naturområdet på berget, inte minst i den södra delen som 
uppvisar särskilt höga naturvärden. Bullerutredningen visar att bullret ökar i det området, 
trots åtgärder, men påverkan p g a detta utelämnades i järnvägsplanen 
miljökonsekvensbeskrivning (i kapitlet Naturmiljö.)” 
 

https://www.nacka.se/stadsutveckling-trafik/har-planerar-och-bygger-vi/sok-projekt-pa-namn/sickla/
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Christina Ståldal (-) lät anteckna följande. 
”En del frågor fick jag svar på men inte alla. Svaret som jag fick om buller, är att 
upphöjningen varken kommer att öka eller minska bullret för omkringliggande bostäder. 
Det kan vara en sanning med modifikation för i tjänstehandlingen står det -…däremot 
kommer ljudbilden att upplevas lite annorlunda,… utan närmare förklaring till vad man menar 
med just ordet ”annorlunda”. ”Bullernivån utomhus är nära nog oförändrad, dvs i miljöer där 
människor och barn vistas”. Detta är ännu ett suddigt uttalande. Vad menas med ”nära nog…”? 
Mer eller mindre buller, varför inte skriva fakta så att man vet exakt vad som väntas eller 
döljer man det avsiktligt?  Vidare följer …”att för vissa byggnader överskrids riktvärden utomhus 
och de spårnära bullerskydden ska därför kombineras med fastighetsnära bullerskyddsåtgärder”. Man 
kan fråga sig, hur blir bullret i utemiljön för de närboende. Har det inget värde för t ex barn 
som leker på gårdar och för intagande av fika och vila utomhus? Man vill inte göra en 
fullständig bullerutredning med hänsyn till samtliga bullerkällor eftersom det är, som man 
säger, en komplex historia. En fullständig utredning skulle ändå komma närmare sanningen 
än en ofullständig, eftersom man då har inkluderat hela, totala bullerbilden. Kommunen 
gör prognostiserade framtida trafikutredningar och kan utifrån dessa addera den ljudbild 
som man gör samtidigt med järnvägsutredningen för bullret som det medför. Olika 
scenarier för olika grader av nya mer tystgående vagnar, tätare tågtrafik och ev högre andel 
cykelresenärer. Det är ingen Rocket Science utan skulle kunna ge en mer konkret bild över 
vad som väntar med i samband med upphöjningen av Saltsjöbanan. Att denna blir både 
oerhört dyr och onödig ur trafiksynpunkt gör inte det hela bättre.” 
 
- - - - - 
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§  297 KFKS 2023-00658 

Interpellation – Vad händer på Älgö med 
genomförandeplanen 2009 - 2024?                 
Interpellation den 19 juni 2023 av Christina Ståldal (-) till natur- och trafiknämndens ordförande Peter 
Zethraeus (M) 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad.  

Handlingar i ärendet 
Svar 
Interpellationen 
 
Protokollsanteckningar 
Christina Ståldal (-) lät anteckna följande. 
”Enligt ordförande hörde mina frågor delvis inte hemma i Natur- och trafiknämnden men 
gränsdragning mellan olika nämnder är inte alltid glasklar och man förutsätter därför att 
administrationen ser till så att de hamnar rätt. Svar som jag har fått på interpellationen är 
delvis klargörande. Vilken grupp av tjänstepersoner som nu arbetar på att lägga grunden för 
ett nytt detaljplaneförslag år 2024 framgår inte och det var heller inte en specifik fråga men 
är viktigt i sammanhanget att det nu eller snart kommer att pågå ett sådant arbete. En ny 
detaljplan ska arbetas fram till 2024 då den gamla inte längre gäller för Älgö. Av svaret att 
döma och debatten i fullmäktige så verkar det som att utfarten då kommer att bli giltig i 
enlighet med det gamla förslaget.  

Det kan innebära att en stor mängd träd fälls i denna naturdel. Att från ca 30 
parkeringsplatser kommer det ökas till 100 på en yta av 500 kvm. Det är en pågående stor 
karaktärsförändring av den tidigare skärgårdsmiljön på Älga. Ännu en bit natur försvinner. 
Det gör väl inte så mycket kan några tänka. Tillsammans med helheten och vad som sker 
och har skett är varje sådan del viktig och måste utsättas för noggrann analys. De förslag 
som har kommit om alternativa planer har inte hörsammats av kommunen vilket har gjort 
att det har varit stora brister i förtroende mellan Älgöbor och kommun. Se över den gamla 
planen och se om det går att hitta en alternativ och bättre lösning för parkeringsbehovet. 
Jag fick inget svar på frågan om hur förslaget hade räknats fram och vilka parkeringsvanor 
som då låg till grund för just detta förslag.”  

- - - - - 
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§  298 KFKS 2023-00892 

Interpellation – Brister i Älgös naturskydd? 
Interpellation den 18 september 2023 av Christina Ståldal (-) till miljö- och stadsbyggnämnden ordförande 
Johan Krogh (C)  

Beslut 
Interpellationen anses besvarad.  

Handlingar i ärendet 
Svar 
Interpellationen 
 
Protokollsanteckningar 
Lina Olsson lät anteckna följande för Nackalistan. 
”Träd och växtlighet är även viktiga för att hejda och mildra effekterna av 
klimatförändringar, för att skydda mot hetta och suga upp regnvatten. Vissa stora, gamla 
eller ovanliga träd är särskilda värda att skydda.  Naturen på Älgö, precis som i många 
andra delar av Nacka, skulle gynnas av en inventering av träd samt skyddsbestämmelser för 
träd i detaljplanen. Det skulle göra det svårare att fälla skyddsvärda träd i onödan. När 
genomförandetiden för Älgös detaljplan går ut 2024 kan miljö- och stadsbyggnadsnämnden 
ta ställning till om planen bör uppdateras. Nackalistan gör en satsning för att påskynda 
åtgärdandet av ”omoderna planer” i partiets budgetförslag för Nacka kommun 2024. 
Denna detaljplan kan bli aktuell, men den ska även prioriteras emot andra.” 
 
Christina Ståldal (-) lät anteckna följande. 
”Att Älgös natur behöver och har behövt skyddas ner framgår om man över åren har 
besökt Älgö och sett att omdaningen av öns natur kraftigt har förändrat dess mångfald och 
karaktär. Vissa nya fastighetsägare har kraftigt anpassat sitt hus och tomt till naturen medan 
andra har rullat ut en matta av gräs, sprängt mycket och avverkat träd utan hänsyn till natur, 
mångfald och skärgårdskaraktär. Jag förstår ändå svårigheten med att få svar på mina frågor 
innan en ny detaljplan ser dagens ljus år 2024. Därför är det redan nu viktigt att ta upp den 
angelägna aspekt om bevarande av den natur som ännu finns på Älgö så att det inte blir 
ännu mer av råexploatering än vad det är idag. I tjänstehandlingen noterar jag att ----
”ytterligare bestämmelser om naturskydd kunde absolut ha varit ett alternativ”….vilket jag självklart 
instämmer i och med spänning avvaktar hur miljö- och stadsbyggnadsnämnden i den nya 
detaljplanen kommer att värna och säkra Älgös natur och skärgårdskaraktär. Upplevelsen 
av Älgös natur och det som har skett där i form av exploatering ger helt klart vid handen 
att ett ökat och medvetet skydd av dess nuvarande natur absolut behövs och ett nära 
samarbete med Älgöborna kring detta.” 
 
- - - - - 
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§  299 KFKS 2022-00729 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot i 
kulturnämnden från Elisabet Engström samt valt av 
ledamot för (M) t.o.m. 2023-12-31  

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 

Val av ny ledamot bordläggs.  

Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 
- - - - - 
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§  300 KFKS 2022-00729 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare i 
val- och demokratinämnden från Jens Cedwall samt val 
av ersättare för (C) t.o.m. 2026-12-31 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 

Till ny ersättare väljs Anders Englén (C). 

Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 
- - - - - 
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§  301 KFKS 2022-00729 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare i 
överförmyndarnämnden från Peter Wedel samt val av 
ersättare för (L) t.o.m. 2026-12-31 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 

Val av ny ersättare bordläggs.  

Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

- - - - - 
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§  302 KFKS 2022-00729 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare i 
äldrenämnden från Teija Ek samt val av ersättare för 
(NL) t.o.m. 2023-12-31 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 

Till ny ersättare väljs Iréne Söderberg (NL). 

Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

- - - - - 
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§  303 KFKS 2022-00729 

Fyllnadsval efter Kent Ryberg som nämndeman för 
tjänstgöring i Nacka tingsrätt för perioden 2024-2027  

Beslut 
Till ny nämndeman väljs Birgitta Rende (S). 

Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

- - - - - 

 



 
26 (53) 

 16 oktober 2023 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  304 KFKS 2022-00729 

Fyllnadsval efter Shahin Malak som nämndeman för 
tjänstgöring i Nacka tingsrätt för perioden 2024-2027  

Beslut 
Till ny nämndeman väljs Jonas Kälfors (NL). 

Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

- - - - - 
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§  305 KFKS 2022-00729 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare 
(S) i Nacka kommunfullmäktige fr.om. 2023-10-16 

Beslut 
Kommunfullmäktige beviljar Andreas Falk (S) begäran om entledigande och överlämnar 
ärendet till länsstyrelsen för ny sammanräkning. 

Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

- - - - - 
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§  306 KFKS 2022-00729 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare 
(SD) i Nacka kommunfullmäktige fr.om. 2023-10-16 

Beslut 
Kommunfullmäktige beviljar Destiny Shevarjov (SD) begäran om entledigande och 
överlämnar ärendet till länsstyrelsen för ny sammanräkning. 

Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

- - - - - 
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§  307 KFKS 2023-00859 

Tertialbokslut 2 2023 för Nacka kommun 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att notera bokslutet för tertial 2 2023. 

Sammanfattning av ärendet 
Periodens utfall för kommunen som helhet är + 171,4 miljoner kronor vilket är - 226,9 
miljoner kronor sämre än budget. Periodens negativa avvikelse beror främst på lägre 
exploateringsintäkter samt högre pensionskostnader. Det vägs upp av högre skatteintäkter 
och nämnder som sammantaget går bättre än budget. För helåret 2023 prognostiseras ett 
samlat resultat på +341,6 miljoner kronor, vilket är – 240,7miljoner kronor lägre än 
årsbudgeten på +582,3 miljoner kronor. Prognosavvikelsen beror främst på 
försäljningsintäkter av exploateringsmark som delvis skjuts till 2024 eller senare. Det 
kompenseras av högre generella statsbidrag och skatteintäkter som överskrider budget med 
+128,6 miljoner kronor. Tilläggsbudget för att säkra kvalitén i välfärden på 36,2 miljoner 
kronor finansieras av överskott på statsbidrag och skatter. Nämnderna prognostiserar 
sammantaget ett överskott på +29,5 miljoner kronor för helåret. Kommunens prognos 
exklusive jämförelsestörande poster är +222,8 miljoner kronor. Det motsvarar 3,4 procent 
av skatteintäkter och statsbidrag. 
 
Netto har kommunen under den aktuella perioden gjort investeringar på 662,6 miljoner 
kronor. Låneskulden var vid utgången av april 1 950,0 miljoner kronor. Vid årets slut 
bedöms låneskulden uppgå till 2 150,0 miljoner kronor. 
 
På kommunstyrelsen sammanträde den 2 oktober 2023 informerade ekonomi- och 
finansdirektör Jörn Karlsson att stadsledningskontoret efter utskicket av handlingar till 
kommunstyrelsen fått återkoppling från revisorerna i ärendet och ser att ändringar av 
redaktionell karaktär skulle vara lämpliga att göra i ärendet.  

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 2 oktober § 278 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 26 september 2023 § 107 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret m.fl. daterad den 22 september 2023 
Bilaga 1 Månadsbokslut tertial 2 2023 Nacka kommun 

Yrkanden 
YuSie Rundqvist Chou (NL) yrkade, med instämmande av Johan Krogh (C) och Mats 
Gerdau (M), bifall till kommunstyrelsens förslag. 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det endast fanns ett förslag till beslut – kommunstyrelsens 
förslag – och fann att kommunfullmäktige beslutat i enlighet med detta. 

Protokollsanteckningar 
Johanna Kvist lät anteckna följande för Socialdemokraterna. 
”Nacka kommun uppvisar goda ekonomiska resultat, och har gjort så under en lång tid. 
Kommunen har en stark ekonomisk bas och det är generellt sett bra att göra överskott och 
samla i ladorna och spara ekonomiska resurser till sämre tider. Problemet i nuläget är att vi 
är i sämre tider och det prognostiserade överskottet uppnås på bekostnad av våra 
verksamheter. 
 
Under budgetprocessen inför 2023 föreslog vi i Socialdemokraterna ytterligare satsningar 
på 49 mkr för att stärka välfärden. Då ansåg det moderatledda minoritetsstyret att detta var 
oansvarig hantering av skattebetalarnas pengar, men sedan dess har de själva föreslagit en 
extrabudget på 36,2 mkr för att undvika akuta nedskärningar i välfärden och trots detta har 
vi ett prognostiserat överskott på 93,5 mkr högre än budgeterat resultat exklusive 
jämförelsestörande poster. Trots detta sa den moderatledda alliansen nej till ett mycket 
välbehövligt tillskott till kulturen på 1,5 mkr genom att höja den kulturpeng som skolorna 
kan använda för att eleverna ska få ta del av kultur på skoltid tillbaka till nivå som gällde 
2020. Ett stabilt ekonomiskt resultat är viktigt, men ett överskott på 3,4 % när flera 
välfärdsverksamheter tvingas till nedskärningar och antalet kontorsanställda minskar trots 
ökande befolkning, är inte ansvarsfull hantering av skattebetalarnas pengar. Moderaterna 
borde ha lyssnat på oss från början, i stället för att vara efterkloka. 
 
Det totala resultatet ligger sämre än budget, till stor del på grund av uteblivna eller 
uppskjutna markförsäljningsintäkter. Återigen ser vi hur beroende kommunens ekonomi 
blivit av att sälja mark, och när detta inte sker slår det hårt på resultatet – med högre 
låneberoende som följd. Om kommunen i stället ägde mark av strategiskt intresse hade 
man inte bara behållit rådigheten kring den framtida utvecklingen samt hade kunnat 
arrendera ut den till en mer stabil intäkt över tid. 
 
Nämnderna uppvisar även de generellt sett goda utfall. Att prioritera pengarna i 
ekonomiskt tuffa tider är viktigt. En större del av dessa medel borde i stället ha använts för 
att stärka välfärden. Slutligen noterar vi glädjande att sjukfrånvaron minskar. Det är ett gott 
tecken som både sparar kommunen pengar och tyder på bättre välmående bland 
personalen.” 
 
YuSie Rundkvist Chou lät anteckna följande för Nackalistan. 
”Trots den ekonomiska situation som råder i omvärlden så lyckas kommunen leverera ett 
prognostiserat samlat resultat på +341,6 miljoner kronor, vilket visserligen är – 
240,7miljoner sämre än budgeterat men ändå positivt, det är bra. Den tilläggsbudget som 
kommunfullmäktige tog beslut om för att säkra kvalitén i välfärden på 36,2 miljoner kronor 
var ett rätt beslut.  Vi i Nackalistan ser, trots de fina resultaten, flera orosmoln på vägen 
framåt. Ett stort orosmoln är att kommunen sålt ut en stor del av våra gemensamma 
välfärdsfastigheter och fastnat i långa hyresavtal som nästa år kommer öka på 
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hyreskostnaderna rejält. Det hade varit bättre hushållning med skattebetalarnas pengar att 
äga lokalerna själv i stället för att som nu hyra tillbaka dem. Nackalistan är också orolig för 
hur de skenande priserna i de miljardprojekt som är på gång kommer slå på kommunens 
ekonomi på sikt. Till dessa ärenden hör bland annat Mötesplats Nacka och upphöjandet av 
Saltsjöbanan. Risken finns att kommunen drar på sig stora kostnader som vi får leva med i 
många år framöver och som kommer att påverka kommunens kärnuppdrag.  

Har kommunen en god ekonomisk hushållning eller inte? Revisorernas granskning som 
kom i förra veckan påpekar att stadsutvecklingen inte är i balans. Utfall och prognoser för 
de tre femårsperioderna, från 2016 fram till 2030, visar i nuläget på underskott. Först efter 
2030 visar prognoserna på att det kan bli ett överskott. Således är det högst osäkert var det 
kommer innebära för Nackas ekonomi och för framtida nackabor. Det är problematiskt att 
prognoserna tyder på att det är möjligt att nå en stadsutveckling i balans först efter 2040. 
Det visar på de stora risker som Nacka bygger stad-projektet innebär vad gäller 
kommunens ekonomi, men också ökad risk för att ännu mer mark och välfärdslokaler kan 
behöva säljas för att få ekonomin att gå ihop, eller att verksamheterna tvingas till ännu 
större effektiviseringar och nedskärningar. Inflationen har pressat flera verksamheter hårt 
under året och Nackalistan ser behov av ökade checkbelopp till nästa år för att kunna 
bibehålla kvalitén i verksamheterna. Under väldigt lång tid har checkerna inte fullt ut höjts 
för att täcka pris- och löneökningar, vilket gör att de skenande priserna för till exempel 
livsmedel och hyror direkt slår på kvalitén i välfärden. 

När det gäller de finansiella målen, är bedömningen som redan nämnts att målet om att 
stadsutvecklingen ska vara självfinansierad över en femårsperiod inte kommer att nås. 
Verksamhetsmålen uppnås bara delvis. Revisorerna konstaterar också att det saknas en 
tydlig avrapportering av verksamhetsmässiga mål. Revisorerna skriver att – likt tidigare år – 
är redovisningen av fokusområden och indikatorer otydligt redovisade och att det saknas 
logik och stringens. Det saknas också en prognos för helåret. När de annars ganska 
försiktiga revisorerna uttrycker sig på det här sättet kan man nog anta att det är en allvarlig 
kritik de framför, och att det behöver tas på största allvar. Kommunstyrelsen 
rekommenderas också att tydligare redovisa de verksamhetsmässiga målen. Det saknas en 
tillräckligt tydlig avrapportering av mål och prognoser, anser revisorerna. 

Nackalistan har upprepade gånger påpekat att hyresavtalen, för de skolor och andra 
välfärdslokaler som kommunen sålt ut och hyr tillbaka, inte redovisas som de ska. Nu 
påpekar Ernst & Young just detta. De konstaterar också att en omklassificering till 
finansiell leasing innebär att balansomslutningen påverkas. Det kommer innebära att 
kommunen får större tillgångar men också större skulder när leasingobjekt redovisas 
korrekt. Ernst & Young skriver även att denna effekt bedöms kunna bli väsentlig för 
kommunens balansräkning, och därigenom även påverka nyckeltal, som soliditet. 
Soliditeten i sin tur påverkar Nacka kommuns finansiella rating som vi ju brukar vara så 
stolta för och skylta med i många olika sammanhang. Kan ett korrekt soliditetsmått komma 
att påverka Nacka kommuns rating, undrar vi i Nackalistan?” 
 
Alena Jukic lät anteckna följande för Vänsterpartiet. 
”Vänsterpartiet har länge kritiserat det befintliga ekonomiska ramverket för kommunens 
verksamheter, som förutsätter att verksamheter ska genomföra ständiga besparingar. 
Tertialbokslutet visar att många verksamheter kämpar med detta, och att de inte har fått 
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rimliga ekonomiska förutsättningar att bedriva verksamheten utifrån de reella behoven. Det 
är viktigt att kommunens ekonomi är och förblir god, men det får inte ske på bekostnad av 
invånarnas välfärdsbehov. 

I år redovisar äldrenämnden och överförmyndarnämnden negativa avvikelser trots 
höjningen av checkbeloppen som infördes genom tilläggsbudgeten vid halvårsskiftet. 

Vänsterpartiet har länge påpekat att bland annat äldrenämnden saknar ekonomisk täckning 
för att verksamheten ska gå runt. I tertialrapport 2 redovisas underskott i äldrenämnden för 
bland annat korttidsboende och särskilt boende. Dessa välfärdsverksamheter må vara 
kostsamma, men de är i vår mening inte områden där vi har råd att kompromissa. Vi måste 
säkerställa den personalnärvaro och kompetens men som behövs för att våra äldre ska 
kunna få den omvårdnad de har rätt till. 

Vänsterpartiet anser därför att det är självklart att dessa verksamheter ska bedrivas utifrån 
en hållbar budget redan från varje års början. Underskott i den här storleksordningen tyder 
på brister i budgeteringen. 

Samtidigt redovisar Kulturnämnden i tertialrapport 2 ett överskott på 5,2 miljoner kronor 
för perioden. Överskottet förklaras främst av lägre checkkostnader än budgeterat för 
perioden i kundval kulturskola och öppen kulturskola. För Vänsterpartiet är den en 
oroväckande trend att antalet deltagande barn i kulturskolorna minskar. Att ha råd att delta 
i kulturaktiviteter är inte en självklarhet för alla barn, och det är viktigt att kommunen når 
ut med dessa aktiviteter och ser till att fler får möjlighet till kulturutövande. 

Nämnden för arbete och försörjning redovisar ett överskott på 17,0 miljoner kronor under 
perioden. De största positiva avvikelserna finns inom ekonomiskt bistånd och 
arbetsmarknadsinsatser. Orsaken anges vara minskad efterfrågan, men Vänsterpartiet är 
skeptiska till den förklaringen. Det ekonomiska läget har drabbat många hushåll hårt, och 
civilsamhället i Nacka signalerar att fler söker sig till deras hjälpinsatser. Exempelvis ska 
efterfrågan ha ökat när det gäller matutdelning från de lokala kyrkorna, vilket tyder på att 
nämndens överskott kan ha uppstått av andra orsaker än de som uppgetts. 

Samtidigt som det självklart är positivt om fler människor blivit självförsörjande, så är det 
också tänkbart att överskottet kan förklaras med att fler sökande får avslag, eller att 
processen för att söka stöd blivit så komplicerad och krävande att folk gör fel eller helt 
avstår från att söka. Kommuninvånare ska inte gå utan ett ekonomiskt bistånd de har rätt 
till för att de inte förstår vilka handlingar som ska lämnas in, eller hur de ska lämnas in. 
Nacka kommuns processer för biståndsansökningar är dessutom idag helt digitaliserade, 
vilket per automatik gör dem svårtillgängliga för vissa invånare. Vänsterpartiet anser att det 
är viktigt att få klargjort att det inte är någon av dessa faktorer som bidragit till överskottet. 
I brist på sådan redogörelse finns ändå två åtgärder som vi menar kan bidra till att 
säkerställa att behövande inte går utan hjälp: biståndshandläggandet bör återföras till 
socialnämnden, så att den omfattas av socialtjänstlagen, och medborgarkontor bör inrättas 
så att kommunens invånare har någonstans att vända sig för att få information om och 
hjälp med att söka de stöd de har rätt till.” 
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Christina Ståldal (-) lät anteckna följande. 
”Till att börja med har jag en fråga som berör både bokslutet, budget 2024 och den 
ekonomiska utvecklingen. Hur kan vi se inverkan av detta tertialbokslut på den ekonomiska 
utvecklingen i kommunen när vi ännu inte har fått en ekonomisk långtidsprognos i 
kommunen? Något som hittills har varit självklart vid denna tid på året och för partiernas 
budgetarbeten. Det är självklart också viktigt i den ekonomiskt turbulenta tid som vi nu 
befinner oss i, i riket och med trolig inverkan även på Nacka. Det är dåligt att vi inte har 
fått någon förklaring till detta.     Tertialbokslutet ser ytligt sett bra ut totalt men brister i 
verksamheterna är ansträngande för skolor, förskolor, äldreverksamhet och annat. På sikt 
så håller inte en önskad god kvalitet i välfärden om man som Nacka under ett antal år 
ständigt drar ned och sparar på personal och kostnader. Hur lång tid kommer det att ta 
innan bubblan brister inom verksamheterna?  

Kalkylerade intäkter för året har minskat jämfört med budget. Det kan vara en osäker post 
även för år 2024, med tanke på starkt vikande trend bland byggbolagen. Försäljning av 
mark och fastigheter är inte alltid den ekonomiska framgångssaga som man kanske tror. 
Med stora begränsningar i praktisk handlingfrihet vad gäller t ex lokaler bland 
verksamheterna och med tung belastning i form av höga framtida hyror. Det är också ett 
varningstecken för Nacka som har sålt ut en stor del fastigheter. Positiva tecken finns det i 
bokslutet som gjorda digitala effektiviseringar, fortsatt goda skolresultat och över lag en 
positiv verksamhet.”  

- - - - - 
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§  308 KFKS 2023-00612 

Revidering av Käppalaförbundets förbundsordning 
Hemställan från Käppalaförbundet om att ändra §14 Lån i Käppalaförbundets förbundsordning 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige godkänner att Käppalaförbundets förbundsordnings § 14  

Lån ändras till; Till anskaffande av erforderliga medel för förbundets verksamhet 
äger förbundet uppta lån. Härvid ska iakttas, att sammanlagda lånesumman inte vid 
något tillfälle får överstiga 4 150 000 000 kronor. Upptagande av lån till högre 
belopp än som här angetts får dock ske, om samtliga medlemskommuner det 
medger i särskilt beslut. 

2. Kommunfullmäktige godkänner att den nya förbundsordningen gäller från 2023-
12-01. 

Sammanfattning av ärendet 
Omvärldsutvecklingen med höjda finansieringskostnader, höjda inköpspriser och osäkerhet 
i leveranser har gett upphov till fördyrningar och förseningar i Käppalaförbundets 
investeringar. Av denna anledning har Käppalaförbundet hemställt om att höja låneramen 
med 600 miljoner kronor till 4 150 miljoner kronor. Nacka kommuns nuvarande andelstal i 
förbundet uppgår till 6,1 procent, vilket innebär att kommunens ekonomiska ansvar för de 
ekonomiska åtagandena ökar med 36,3 miljoner kronor. 

Stadsledningskontoret har inget att erinra under förutsättning att samtliga 
medlemskommuner godkänner den föreslagna låneramen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 2 oktober 2023 § 279 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 26 september 2023 § 113 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret samt ekonomi- och finansstaben, daterad den 
28 augusti 2023 
Bilaga 1 Hemställan om att ändra § 14 Lån i Käppalaförbundets förbundsordning  
Bilaga 2 PM Rapport låneram och revidering av förbundsordning 
Bilaga 3  PM Bilaga 1 Sammanfattning av arbete med den Strategiska investeringsplanen  
Bilaga 4 PM Bilaga 1_1 Projektkort  
Bilaga 5  PM Bilaga 1_2 Tabell motiv till projekt tom 2026  
Bilaga 6 PM Bilaga 2 Underlag SIP 2023  
Bilaga 7 PM Bilaga 3 Fördjupad processutredning  
Bilaga 8 PM Bilaga 4 Principförslag K900k Huvudrapport  
Bilaga 9 PM Bilaga 5 Utvärdering av utbyggnadsalternativ  
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Bilaga 10  PM Bilaga 6 Rapport om finansieringsprinciper för Käppalaförbundet 2023 
Bilaga 11 Nuvarande förbundsordning 

Yrkanden 
Bo Bergqvist (M) yrkade, med instämmande av Alva Dahn (S), bifall till kommunstyrelsens 
förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det endast fanns ett förslag till beslut – kommunstyrelsens 
förslag – och fann att kommunfullmäktige beslutat i enlighet med detta. 

- - - - - 
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§  309 KFKS 2016–00285 

Samarbete genom markanvisning i tidigt skede inom 
stadsbyggnadsprojekt Mötesplats Nacka 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige beslutar att ingå föreslaget markanvisningsavtal med Skanska 

Sverige AB för del av Sicklaön 40:14 och Sicklaön 14:1 inom 
stadsbyggnadsprojektet Mötesplats Nacka, enligt bilaga 1. 

2.  Kommunfullmäktige bemyndigar kommunstyrelsen ingå kommande tilläggsavtal 
till markanvisningsavtal med Skanska Sverige AB. 

Sammanfattning av ärendet 
Mötesplats Nacka är ett strategiskt viktigt projekt för Nackas stadsutveckling, både som del 
av utbygganden av tunnelbanan och Centrala Nacka och de åtaganden som kommunen har 
enligt Stockholmsförhandlingen men också för att utveckla en attraktiv stadsmiljö och 
kommunikationsnod för boende och företag i hela Nacka. Projektet bidrar starkt till att 
binda samman de norra och södra delarna av Centrala Nacka med en överdäckning av delar 
av Värmdövägen. 
 
Under 2023 har projektet gått in i ett intensivt planerings- och projekteringsskede med 
stort fokus på att se över och uppdatera projektets ekonomiska förutsättningar och tidplan 
inför kommande inriktningsbeslut. Det finns också behov av att redan nu knyta en stark 
och erfaren byggaktör till projektet för att säkra genomförbarheten. Därför föreslås en 
direktanvisning i ett tidigt skede till Skanska Sverige AB för kvarter 1 till 6 i den preliminära 
strukturen, se bild 3 nedan. Det underlättar också samordning med övriga berörda parter 
för att åstadkomma en attraktiv och hållbar naturban stadsdel.  
 
Enligt förslaget ska kommunen och Skanska genomföra markanvisningen i två steg, vilket 
dels beror på att det är tidigt skede i en lång process och dels att priset på marken är svårt 
att avgöra idag beroende på rådande osäkra marknadsläge och att markanvändningen inte 
är bestämd. Tilläggsavtalet ska tecknas när kommunen och Skanska anser det lämpligt, 
dock senast inför att detaljplanen ställs ut på samråd. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 2 oktober 2023 § 280 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 19 september 2023 § 
102 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten daterad den 22 augusti 2023 
Bilaga 1 Markanvisningsavtalet med tillhörande bilagor 

Yrkanden 
Desha Svenneborg (MP), yrkade, med instämmande av Johan Krogh (C), Lisa Rasmussen 
(V) och Christina Ståldal (-), bifall till kommunstyrelsens förslag.  
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Lina Olsson (NL) yrkade att ärendet återremitteras i första hand och att ärendet avslås i 
andra hand.  
 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Gunilla Grudevall-Steen (L) och Karin 
Teljstedt (KD), bifall till kommunstyrelsens förslag samt avslag på yrkandet om återremiss.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde först Lina Olssons (NL) förslag om återremiss mot att ärendet skulle 
avgöras vid dagens sammanträde.  
 
Votering begärdes och verkställdes. Följande voteringsproposition godkändes: ”Den som 
avslår förslaget om återremiss röstar ja den det ej vill röstar nej. Vinner nej har 
kommunfullmäktige beslutat avgöra ärendet vid dagens sammanträde.” 

Vid voteringen avgavs 55 ja-röster och 6 nej-röster. Ordföranden konstaterade att 
kommunfullmäktige därmed skulle avgöra ärendet vid dagens sammanträde. 

Vid voteringen angavs röster enligt bilaga. 
• Voteringslista 1 

 
Därefter ställde ordföranden kommunstyrelsens förslag mot Lina Olssons (NL) förslag om 
avslag och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag. 

Reservationer 
Lina Olsson reserverade sig för Nackalistan, och ingav följande.  
”Planen för Mötesplats Nacka (MPN) innebär att Värmdöleden (väg 222) flyttas 50 m 
norrut i höjd med Nacka forum för att ge plats åt en ny bussterminal som krävs för 
omstigning från motorvägsbussar Nacka till den nya tunnelbanans uppgång vid Nacka 
Forum. Såväl Värmdöleden som bussterminalen överdäckas. Ytan ovanför bussterminalen 
bebyggs och ytan ovanför Värmdöleden blir park. Påfarter och avfarter från Värmdöleden 
(väg 222) till Vikdalsvägen/Nacka Forum/Nacka Strand tas bort och ersätts av nya på- och 
avfarter vid motet vid Saltsjöbadsleden samt nya gator på bägge sidor Värmdöleden. Planen 
var att inviga bussterminalen samtidigt som tunnelbanan, ursprungligen 2025, men har 
försenats i omgångar till 2030 och numera 2035. En temporär lösning kommer att krävas 
åtminstone 2030–2035 eftersom Slussen-terminalen i Katarinaberget inte har inte kapacitet 
att ta emot alla Nackabussar. Frågan om terminal/hållplats för motorvägsbussarna 2030–
2035 är fortfarande helt öppen, inte ens något första förslag till lösning har presenterats. 

Vi i Nackalistan inser nödvändigheten att bygga en bussterminal, för att stiga om mellan 
motorvägsbussar och tunnelbanan, och anser även att det är lämpligt att söka samarbete 
med en större aktör som Skanska. Dock är vi som parti inte redo att fatta beslut om 
Mötesplats Nacka, givet de bristande underlagen. 
Nackalistan var emot tunnelbaneavtalet 2014, p g a bristande risk- och konsekvensanalyser. 
Inte minst gällde det ekonomin. Nackalistan var emot inriktningsbeslutet för Mötesplats 
Nacka i maj 2022 och har hittills inte heller sagt ja till Mötesplats Nacka, vilket ger oss en 
särställning i frågan. Vi har som parti inte redan låst in oss mot en lösning ännu.  
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Beslutet om detta projekt, som inte har något övre tak för hur många miljarder av 
skattebetalarnas pengar det kan kosta, ska även ses i ljuset att vi senast på dagens 
kommunfullmäktige fick en ekonomisk rapport – för Nacka Kommun tertial 2 2023, som 
återigen visar på dåliga ekonomiska kalkyler för Nacka: att stadsbyggnadsprojekten inte 
finansierar sig själva ens på fem års sikt vilket hela tiden varit kommunens målsättning.  

Vi vet att råvarupriser som järn, betong, olja och asfalt har fördubblats. Elen har fördyrats. 
Räntorna har gått upp. Och botten har gått ur fastighetsmarknaden. Det är inte precis 
några goda nyheter när man ska schakta, gräva och flytta en motorväg, bygga en 
underjordisk bussterminal, däcka över både väg och terminal och sedan sälja marken till 
bostäder. Kostnadssidan kan fördubblas, eller mer. Intäktssidan kan kraftigt devalveras. 
Det rör sig om många miljarder kronor och Nackas skattebetalare står för hela risken. 
Oavsett om Mötesplats Nacka med flytt av motorvägen, bussterminalen och 
överdäckningen blir av eller inte – så måste kommunen hitta en lösning för omstigning 
mellan buss och tunnelbana under minst fem år. Dessutom en omstigning mitt i ett 
byggkaos.” 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau för Moderaterna, Johan Krogh för Centerpartiet, Gunilla Grudevall-
Steen för Liberalerna, Karin Teljstedt och Anders Tiger för Kristdemokraterna lät 
gemensamt anteckna följande. 
”Vi ser att det här är ett bra sätt att komma vidare i planeringen för bussterminalen och 
överdäckningen av Värmdöleden vid Nacka Forum. Det är ett stort, svårt, kostsamt och 
oerhört komplext projekt och kommunen behöver externa samarbetspartners som har 
kunnande och kraft att kunna genomföra det. I det vidare arbetet ska vi se till att 
byggnationen blir grön, trevlig och klimatsmart.” 
 
Johanna Kvist (S) lät anteckna följande för Socialdemokraterna. 
”Detta är ett stort och väldigt komplex projekt som kommer påverka Nacka under en lång 
tid. Socialdemokraterna är i grunden för Mötesplats Nacka och hur stadsmiljön kan 
utvecklas med en överdäckning av väg 222. Men, att ingå samarbete med Skanska genom 
markanvisning i tidigt skede inom stadsbyggnadsprojekt Mötesplats Nacka är inte helt 
riskfritt eller oproblematiskt. Som vi har förstått det behöver kommunen knyta till sig en 
aktör för att projektet ska kunna fortlöpa, och det värnar vi om. Nacka kommun har i sitt 
program för markanvändning möjliggjort för detta tillvägagångssätt med markanvisning i 
tidigt skede, men vi anser att detta måste användas sparsamt efter rigorös förberedelse och 
dialog med flera potentiella aktörer.  
 
När nu projektet genomförs på detta sätt är det bra att markanvisningen sker i flera steg 
vilken ger kommunen möjlighet att dra sig ur. Det är viktigt att vi hela tiden kan omvärdera 
detta beslut om så behövs i framtiden. Socialdemokraterna har tidigare bland annat lyft att 
kommunen ofta räknar med att få in mer pengar på markexploatering än vad vi i slutändan 
får. Det är därtill mycket viktigt att både tidsplan och budget hålls i ett så här omfattande 
projekt.  
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Det är viktigt att politiken får tät återkoppling kring hur projektet framskrider. Vi förväntar 
oss att få ta del av en tid- och aktivitetsplan med milstolpar samt en kostnadsplan över 
projektets olika faser.  
 
Socialdemokraterna anser vidare att avsnittet i avtalet vad gäller klimat och miljö är tunt. I 
ett sådant här omfattande projekt är det viktigt att vi har höga klimatambitioner och att 
Skanska är väl införstådda med det. Vidare så reglerar avtalet att bostäder ska uppföras med 
fri upplåtelseform. Socialdemokraterna hade gärna sett att kommunen styrde 
upplåtelseformen då vi hela tiden strävar efter blandad bostadsbebyggelse.  
 
När centrala Nacka växer och utvecklas på detta sätt måste vi i alla lägen se till att bygga 
idrotts- och fritidsytor. Gör vi det inte nu kommer det inte finnas några för framtida 
generationer. Det är oerhört viktigt att tillgången till idrotts- och fritidsytor i närområdet tas 
med fortsatt i projektet och att möjligheter att tillskapa dessa hålls öppna.  
 
Vi vill också i detta tidigare lyfta frågan om arbetsmiljön och vikten av 
kollektivavtalsliknande villkor. Även att de torgytor, lekplatser och parker som ska byggas 
ska vara allmän platsmark.  
 
Socialdemokraterna kommer noggrant följa och fortsätta bevaka projektet Mötesplats 
Nacka vad gäller det ovan nämnda men också sett till utformning och gestaltning, samt att 
det som helhet blir en bra lösning där bussterminalen ligger nära tunnelbanan så byten blir 
smidiga.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande för Vänsterpartiet. 
”Det här är ett mycket stort projekt, som är svårt att överblicka i alla detaljer. Staten, 
regionen och kommunen ska här verka gemensamt kring intressen i ett och samma 
område. Vänsterpartiet ser det nödvändiga i att knyta en stor och etablerad exploatör till 
projektet, som kan tillföra den kompetens och erfarenhet som behövs. 

Trots projektets omfattning och den långa tid som krävs för framdriften av överdäckningen 
och bebyggelsen vill vi redan nu uttrycka vår förhoppning om att de nya torgytor, parker 
och lekplatser som byggs ska vara allmän platsmark. Det är till sist en demokratifråga att 
ytorna görs tillgängliga för alla boende i regionen, så att de kan vistas och verka i centrala 
Nacka. 

Vi är inte nöjda med den fria upplåtelseformen, utan hade föredragit en markanvisning som 
även innehöll planer på uppförande av hyresrätter. 

Enligt vår mening hade markanvisningsavtalet även varit bättre om det innehållit tydligare 
skrivningar om miljö- och klimatfrågor. Med de lösare formuleringar som använts ser vi ett 
behov att bevaka dessa frågor under den fortsatta processen. 

Vi vill även i samma tidiga skede lyfta vikten av att säkerställa en god arbetsmiljö och 
arbetsvillkor motsvarande kollektivavtal hos byggföretaget och alla underentreprenörer. 
Om underentreprenörer inte följer tillämpliga lagar och arbetsmiljöregler, så blir följden att 
arbetsplatsolyckor ökar och arbetsmiljöarbetet försämras. Vänsterpartiet anser att det är 
nödvändigt att Nacka kommun avkräver byggherren medgivande om att regler, lagar och 
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kollektivavtalsliknande former ska gälla i alla projektets verksamheter och 
underentreprenader. 
Trots att alla dessa frågor idag är obesvarade, så ser vi det som både viktigt och nödvändigt 
att ett beslut om samarbete fattas genom dagens markanvisningsavtal. Följderna av beslutet 
kommer att pågå under flera mandatperioder, och vi anser därmed att det har ett egenvärde 
att beslutet fattas av en stor majoritet. Vi räknar med att de farhågor vi nämnt här delas av 
en majoritet i fullmäktige, och att eventuella problem kring dem kan lösas allteftersom 
ärendet framskrider, så att projektets utfall kan bli så bra som möjligt.” 
 
Desha Svenneborg lät anteckna följande för Miljöpartiet. 
”Överdäckningen av Värmdöleden är en viktig pusselbit i utvecklingen av centrala Nacka 
som ger möjlighet att skapa såväl en ny plats som ett sammanhang varför Miljöpartiet 
genom åren varit positiva till projektet. För Miljöpartiet är det viktigt att vi gemensamt äger 
mellanrummen mellan husen och att de offentliga ytor som tillkommer i området tack vare 
överdäckningen blir i kommunens ägo och det är därför bra att det framgår att det enbart 
är kvarteren med husen som markanvisas. En viktig del att ha med sig i detaljplaneringen 
framöver är dock var gränsen mellan fastighetsägarens och kommunens mark går, så att vi 
möjliggör för både levande fasader och gator med växtlighet.” 
 
Christina Ståldal (-) lät anteckna följande. 
”Skanska är säkert en bra part för vidare planering av mötesplatsen. Det hade varit bättre 
med ett urval av liknande företag att kunna välja bland men det verkar inte ha varit görligt 
denna gång. Att överdäcka kommer att kosta mycket, blir det för mycket är det kanske inte 
ett alternativ längre för Nacka. Svaret på det och andra logistiska och planmässiga frågor 
kommer vi att få etappvis och då kunna fatta nya beslut om utvecklingen av projektet. 
Miljöpartiets förslag och vision i debatten om att skapa ett eget Nackakungsträdgården på 
överdäckningen lät inspirerande. Denna överdäckning skulle verkligen göra nytta som en 
förbindelseyta mellan norr och söder över Värmdöleden och bidra till aktiviteter, grönska, 
lek, idrott och gång- och cykelbanor. Förhoppningsvis bättre än Kungsan inne i 
Stockholm.” 
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§  310 KFKS 2023-00192 

Motion – Inför biotopskyddsområde eller 
naturvårdsavtal för en del av Erstaviksskogen 
Motion den 20 februari 2023 av Alena Jukic (V) m.fl. 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige noterar att en allmän dialog om skydd av natur i Erstavik har 

inletts med markägaren.  

2. Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen om att aktivt förhindra eventuell 
avverkning av det skogsområde som Erstavik har lämnat in en avverkningsanmälan 
på.  

Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Sammanfattning av ärendet 
Vänsterpartiet har lämnat en motion som handlar om att kommunen bör införa 
biotopskyddsområde eller naturvårdsavtal för en del av Erstaviksskogen, som markägaren 
avverkningsanmält. 

Motionen har remitterats till natur- och trafiknämnden samt kommunstyrelsen via 
kommunstyrelsens miljöutskott och kommunstyrelsens arbetsutskott.  

Det område som motionen föreslår att skydda har ett högt naturvärde. Dock finns flera 
sådana områden i Nacka. Det kommer att startas en utredning för att lokalisera områden 
med skyddsvärd natur i enlighet med den politiska överenskommelsen att öka andelen 
skyddad natur från 25 procent till 30 procent. Kommunen och markägaren har en dialog 
kring möjligheten att på sikt inrätta naturvårdsavtal eller andra typer av områdesskydd för 
delar av Erstaviksskogen.  

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 2 oktober 2023 § 281 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 26 september 2023 § 126 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben daterad den 7 september 2023 
Bilaga 1 Motionen 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från natur- och trafiknämndens sammanträde 2023-06-20 
Bilaga 3 Protokollsutdrag från kommunstyrelsens miljöutskotts sammanträde 2023-08-23 

Yrkanden 
Tomas Ottosson (V) yrkade, med instämmande av Lina Olsson (NL) och Christina Ståldal 
(-), bifall till följande ändring av beslutspunkt två i arbetsutskottets förslag:  
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”Att kommunen för dialog med markägaren om att föreslaget område inte avverkas tills 
utredningen är klar och skyddsvärda områden i Nacka är identifierade. ” 

Tomas Ottosson (V) yrkade även bifall till första att-satsen i motionens förslag. 
 
Peter Zethraeus (M) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns följande förslag till beslut – kommunstyrelsens 
förslag och ändringsförslaget samt yrkandet från Tomas Ottosson.  
 
Ordföranden utsåg kommunstyrelsens förslag som huvudförslag och ställde först Tomas 
Ottossons förslag mot kommunstyrelsens förslag, och fann att fullmäktige hade beslutat i 
enlighet med kommunstyrelsens förslag.  
 
Därefter ställde ordföranden yrkandet från Tomas Ottosson mot kommunstyrelsens 
förslag, och fann att fullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag.  

Reservationer 
Tomas Ottosson reserverade sig för Vänsterpartiet, och ingav följande. 
”Då detta område i den unika Erstavikskogen redan är avverkningsanmält är frågan om att 
rädda det brådskande. Ett Nej till motionen idag kan få som följd att skogen inte kan 
räddas, utan avverkas i stället. 

Området ligger mitt i en till stor del oavverkad gammelskog på gångavstånd från 
Hellasgården Älta, Fisksätra och Solsidan. Det är en central del av Erstavik, som har 
identifierats som riksintresse för naturvård, kulturmiljövård och friluftsliv. 

Besökstrycket på Erstavik och Nackareservatet är stort: området tar årligen emot 2 miljoner 
besökare. Utöver det är möjligheten att få uppleva orörd skog en central del av 
upplevelsevärdena för friluftslivet. För den biologiska mångfalden i Erstavik och resten av 
Stockholm är det mycket viktigt att de orörda skogarna som ännu är någorlunda 
sammanhängande får stå kvar eller blir ämne för skogsbruksmetoder som tar ett extremt 
stort ansvar för ekosystemets fortlevnad. 

Tyvärr har stora delar av Erstavik kalavverkats i närtid, med en förlust av biologisk 
mångfald som resultat. Dessa ytor ska nu bli trädplantage, vilket innebär att den mångfald 
som fanns ersätts med monokulturer. Den värdekärna för biologisk mångfald som finns i 
det avverkningsanmälda området behövs för att säkerställa att det finns tillräckligt utrymme 
för arters föryngring och spridning. För den biologiska mångfalden i de små naturområden 
som finns i centrala Nacka är det helt avgörande att arter kan vandra in igen och fylla på i 
känsliga miljöer.” 
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Protokollsanteckningar 
Peter Zethraeus för Moderaterna, Johan Krogh för Centerpartiet, Gunilla Grudevall-
Steen för Liberalerna, Karin Teljstedt och Anders Tiger för Kristdemokraterna lät 
gemensamt anteckna följande. 
”Erstaviksområdet erbjuder fantastiska rekreations- och naturvärden som kommer både 
Nackabor och stockholmare till godo. Men Erstavik är också ett skogs-, jordbruks- och 
fastighetsförvaltningsföretag. Det ligger i allas intresse att Erstavik kan bedriva sin 
verksamhet på ett lönsamt och hållbart sätt. 
 
Genom åren har ett gott samarbete mellan Nacka kommun och Erstavik varit grunden för 
att tillgängliggöra området för allmänheten genom leder, entréer och samarbetsavtal. Nu 
pågår positiva och konstruktiva diskussioner kring ett eventuellt naturvårdsavtal. Detta som 
en del i det arbete som Nacka kommun bedriver med utgångspunkt i samarbetet mellan 
Alliansen och Miljöpartiet om att skydda 30% av Nackas yta. Detta är något som kommer 
att säkra både naturvärden och rekreationsmöjligheter för framtiden. Det är positivt för 
Nackaborna. 
 
Att i det läget, som Vänsterpartiet vill, ålägga markägaren ”förbud” och andra 
tvångsåtgärder kommer inte att gynna samarbetsklimatet och riskerar istället att skada den 
goda relationen till Erstavik. Det är dessutom väldigt tveksamt om Nacka kommun har 
några egentliga befogenheter att förbjuda markägaren att vidta vissa åtgärder. En 
fientlig åtgärd som alltså kan ha stora negativa effekter, men som i slutänden är ett slag i 
luften. 
 
Det är en dålig strategi. Bättre då att bygga vidare på den goda relationen mellan 
kommunen och Erstaviks markägare och i samförstånd arbeta för att säkra upp områdets 
värden. Erstaviksskogarna brukas i enlighet med godkänd skogsvårdsplan. 
Skogsvårdsstyrelsen godkänner områden för avverkning. Till det väljer markägaren att på 
eget initiativ att undanta ytor längs markerade leder och i anslutning till känsliga biotoper. 
Det är positivt.” 
 
Helena Westerling lät anteckna följande för Socialdemokraterna. 
”Erstaviksskogen är en värdefull resurs i Nacka med en rik biologisk mångfald. Genom att 
införa biotopskydd kommer vi att skydda dessa värden och säkerställa att skogen fortsätter 
att vara en livsmiljö för en mängd olika arter, inklusive hotade och känsliga sådana. Det är 
viktigt att förstå att skyddet av skog och natur inte enbart gynnar kommande  
generationer, utan också bidrar till vår egen välfärd och livskvalitet. Skogarna ger oss  
möjlighet till rekreation och återhämtning från det stressiga stadslivet. De fungerar också  
som viktiga kolsänkor och bidrar till att minska klimatförändringarna.  
 
Vi uppmanar därför kommunen att noggrant utreda möjligheten att införa biotopskydd för  
en del av Erstaviksskogen, samtidigt som vi respekterar markägarens intressen. Genom att 
hitta en balans mellan ekonomiska intressen och bevarandet av naturen kan vi säkerställa  
att skogen fortsätter att vara en tillgång för både nuvarande och framtida generationer. 
Vi ser fram emot en givande dialog med markägaren och förhoppningsvis en kompromiss  
som gynnar alla parter.” 
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Lina Olsson lät anteckna följande för Nackalistan. 
”Nackalistan är positiva till att öka andelen skyddad mark i Nacka. Nackalistan har tidigare 
även framfört att följande åtgärder skulle gynna den biologiska mångfalden och friluftslivet; 
• Att inte exploatera fler delar av Erstavik i den kommande översiktsplanen än de redan 
utpekade 
• Att inte avverka nyckelbiotoperna 
• Att inte avverka i naturreservaten som ingår i Erstavik (t ex vid Strålsjön) 
• Att beakta vandringsleder och övrig rekreativa värden 
Allianspartierna i Nacka säger sig vilja skydda skogen i Erstavik och öka andelen skyddad 
natur från 20% till 30% av Nackas totala mark. Det är då lite ologiskt att M, KD, L och C 
inte vill ställa sig bakom vare sig motionen eller miljöpartiets ändringsyrkande om att föra 
en dialog med ägaren i syfte att undvika avverkning av gammelskogen. Nackalistan 
kommer att följa ärendet noga och hoppas att kommunen går från ord till handling, och att 
inte skogen ska hinna avverkas under tiden.” 
 
Desha Svenneborg lät anteckna följande för Miljöpartiet. 
”Miljöpartiet vill att vi gemensamt tar bättre hand om och ekonomiskt stöttar det som vi 
alla har nytta av: naturen. Vill vi se en mer aktiv dialog kring skogsbruket där kommunen 
inventerar särskilt skyddsvärda områden och utger ekonomisk kompensation för dessa. Det 
här är ingen ny politik från vår sida utan en hållning vi haft länge och också förhandlade 
om efter valet för att få till en förändring om. Skydd av 30 % av Nackas natur är en viktig 
punkt från Miljöpartiet i samverkansavtalet med M, C, L och KD och det kräver nya 
arbetssätt. 
Avverkningar av skog påverkar såväl landskapsbild och naturupplevelse som biologisk 
mångfald. Miljöpartiet vill att kommunen är mer aktiv i dialogen kring skogsbruk och 
behåller skog och unika områden genom att se det samhällsekonomiska värdet i skogen. 
Eftersom aktivt skogsbruk bedrivs på Erstavik har skogen ett ekonomiskt värde som det 
allmänna då måste kompensera för. Alla har vi nytta och glädje av skogar, därför ska det 
vara kommunen som betalar i dessa fall tycker vi. För det är faktiskt inte bara de som tar 
skogspromenader eller joggingturer som har glädje av skogar, de är en viktig 
klimatreglerare, luft- och vattenrenare samt bevarare av biologisk mångfald. Vi hade velat 
att dialog fördes med markägaren om att pausa avverkningen i väntan på den utredning av 
skydd av natur som nu genomförs, men då information framkommit om att virket redan är 
sålt så blev det inte en framkomlig väg. Det visar tydligt att kommunen behöver arbeta och 
agera ännu mer proaktivt, så att vi tillsammans skyddar natur.” 
 
Christina Ståldal (-) lät anteckna följande.  
Jag instämmer i det yttrande som kom från övrig opposition på kommunfullmäktige. 
 
- - - - - 
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§  311 KFKS 2023-00285 

Motion – Buffertzoner intill skyddad natur 
Motion den 20 mars 2023 av Desha Svenneborg m.fl. (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att Nacka kommun redan arbetar aktivt med gränsen mellan 
skyddad natur och bebyggelse i nya detaljplaner för att undvika ingrepp i naturen. Det 
behövs därför ingen sådan utredning som föreslås i motionen eftersom det redan idag finns 
ett etablerat arbetssätt.  
 
Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Sammanfattning av ärendet 
Motionärerna föreslår att kommunen utreder hur gränsen mellan skyddad natur och 
bebyggelse kan planeras för att undvika ingrepp i naturen.  
Kommunstyrelsen har remitterat motionen till natur- och trafiknämnden, miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden och kommunstyrelsen via kommunstyrelsens miljöutskott och 
kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott. Natur- och trafiknämnden, miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden samt kommunstyrelsens miljöutskott har beslutat att lämna förslag 
till beslut till kommunfullmäktige. Juridik- och kanslistaben har i detta ärende, som går via 
stadsutvecklingsutskottet till kommunstyrelsen och vidare till kommunfullmäktige, gjort en 
samlad bedömning av förslagen i motionen utifrån kommunstyrelsens perspektiv 
Kommunen är medveten om problematiken med att träd i reservatsgräns nära bebyggelse 
kan komma att utgöra riskträd och behöva tas ner. Därför arbetar kommunen redan idag 
aktivt för att om möjligt skapa buffertzoner i de detaljplanearbeten som sker i anslutning 
till befintliga naturreservat samt skyddad natur eller där detaljplanearbete och pågående 
reservatsbildning sker parallellt. Detta sker genom att ett antal meter av detaljplaneområdet 
avsätts som naturmark med funktionen buffertzon. Två detaljplaner där detta har 
genomförts är Ryssbergen och Myrsjö Sportcentrum. I Kummelbergets 
verksamhetsområde pågår planarbete med bland annat buffertzon. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 2 oktober 2023 § 282 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 19 september 2023 § 
113  
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben daterad den 25 augusti 2023 
Bilaga 1 Motionen 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från natur- och trafiknämndens sammanträde 2023-06-20 
Bilaga 3 Protokollsutdrag från miljö- och stadsbyggnadsnämndens sammanträde  
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2023-08-30 
Bilaga 4 Protokollsutdrag från kommunstyrelsens miljöutskotts sammanträde 2023-08-23 

Yrkanden 
Johan Krogh (C) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – kommunstyrelsens 
förslag – och fann att fullmäktige hade beslutat i enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckningar 
Peter Zethraeus för Moderaterna, Johan Krogh för Centerpartiet, Gunilla Grudevall-
Steen för Liberalerna, Karin Teljstedt och Anders Tiger för Kristdemokraterna lät 
gemensamt anteckna följande. 
”Tanken med buffertzoner är positiv och löser många gränsdragningsproblem. Sedan ett 
antal år, och ett antal naturreservat tillbaka arbetar därför kommunen efter den principen. 
Som ett exempel kan nämnas planen för Kummelbergets utvidgningsområde, där 
buffertzoner mot kringliggande Skarpnäs naturreservat ingår. 
 
Däremot är det en planeringsprincip som inte alltid är genomförbar. I vissa lägen skulle en 
påtvingad buffertzon i ett nyinstiftat naturreservat i anslutning till en befintlig detaljplan 
ofrånkomligen innebära eftergifter i naturreservatet, med risk för att höga naturvärden 
hamnar i buffertzonen. I sådana lägen är det bättre att avvara buffertzonen. Vi utgår från 
att principen om buffertzoner används i mesta möjliga mån, men att avsteg kan 
förekomma.” 
 
Lina Olsson lät anteckna följande för Nackalistan. 
”Den beskrivna processen med att avsätta naturmark och prickmark på respektive sida 
fastighetsgräns vid planläggning av bebyggelse intill naturreservat är en arbetsmetod som är 
genomtänkt och välfungerande. Nackalistan är positiva till att denna arbetsmetod numera 
tillämpas vid planläggning intill all skyddad mark. Vi delar även motionärens ambition att 
skydda minst 30% av Nackas kommuns yta.” 
 
Lisskulla Zayane lät anteckna följande för Miljöpartiet. 
”Skyddad natur är oerhört viktigt för mänsklighetens överlevnad och i Nacka har vi tack 
vare Miljöpartiet ett mål i linje med FN och EU om att skydda 30 procent. Vad som också 
är viktigt är hur vi arbetar med gränserna kring skyddad natur särskilt när dessa gränsar till 
annan bebyggelse, för att undvika ingrepp i naturen. Att planera in buffertzoner kring 
skyddad natur är ett sätt att lösa detta, och det är bra att det nu kommer bli så framöver i 
Nacka.” 
 
Christina Ståldal (-) lät anteckna följande.  
Samtliga partier verkade tycka lika som motionen vad gäller buffertzoner. Det är positivt att 
kommunen nu arbetar med det för buffertzoner är ofta mycket värdefulla för den 
biologiska mångfalden. 
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- - - - -  
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§  312 KFKS 2023-00525 

Motion – TikTok-förbud   
Motion den 15 maj 2023 av Esa Örmä (SD) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att avslå motionen om ett generellt TikTok-förbud på 
kommunens tjänstetelefoner. Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete för 
att ta fram stöd och verktyg så att kommunens verksamheter, utifrån sina specifika 
informationstillgångar, kontinuerligt kan genomföra lämplighetsbedömningar av olika 
appar (däribland TikTok). Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Sammanfattning av ärendet 
I motionen föreslås att Nacka kommun förbjuder appen Tiktok i tjänstetelefoner.  
Utifrån redogörelsen i ärendet framgår att det redan idag finns möjligheter i kommunen att 
begränsa användandet av appar i de fall en det utifrån en lämplighetsbedömning finns skäl 
att begränsa. I en sådan lämplighetsbedömning spelar flera aspekter in. Bland annat måste 
en bedömning göras utifrån skyddsvärdet på informationstillgångarna som finns inom 
verksamheten samt resultatet av risk- och konsekvensanalys utifrån om uppgifterna 
kommer till kännedom av extern part (exempelvis främmande länder såsom exempelvis 
Kina). Särskild hänsyn måste även tas till samhällskritiska och säkerhetsskyddsklassificerade 
verksamheter. För att stötta chefer och medarbetare i detta komplexa arbete pågår ett 
arbete i kommunen för att bidra med kommunikation och vägledning i dessa frågor. Istället 
för att generellt förbjuda TikToK på tjänstepersonstelefoner bör kommunen fortsätta 
arbetet med att ta fram stöd och verktyg så att verksamheter, utifrån sina specifika 
informationstillgångar, kontinuerligt kan genomföra lämplighetsbedömningar av olika 
appar (däribland TikTok). 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 2 oktober 2023 § 283 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 26 september 2023 § 128 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben daterad den 18 augusti 2023 
Bilaga 1 Motionen 

Yrkanden 
Oliver Rytkatkin (M) yrkade, med instämmande av Lamin Jatta Modigh (NL), Johan Krogh 
(C) och Jan Salomonsson (V), bifall till kommunstyrelsens förslag.  
 
Esa Örmä (SD) yrkade, med instämmande av Christina Ståldal (-), bifall till motionen. 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut – kommunstyrelsens förslag 
och förslaget från Esa Örmä.  
 
Ordförande ställde förslagen mot varandra, och fann att kommunfullmäktige hade beslutat 
i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

Protokollsanteckningar 
Karin Teljstedt och Anders Tiger lät anteckna följande för Kristdemokraterna. 
”Vi ställer oss bakom den bakomliggande uppfattningen till motionen. TikTok är en app 
som inte hör hemma på kommunala kommunikationsverktyg där potentiellt känslig 
information hanteras. Det krävs en naivitet bortom det ouppsåtligas gräns för att blunda 
för risken det innebär att låta en app utvecklad driven under insyn av den kinesiska regimen 
(skalbolagets utfästelser om att så inte är fallet anser vi bör tas med en stor nypa salt). 
 
Men vi kan inte stödja motionen såsom den är, eftersom TikTok endast är en del av 
problemet. Det finns långt fler appar som dras med likartade risker, både gentemot 
främmande stater och mot andra fientliga krafter. Vilka dessa är förändras snabbt, och ett 
generellt förbud mot kommunikationsplattformar är varken produktivt eller önskvärt. 
Dessutom är riskerna inte desamma för alla användare, enheter eller nätverk. 
 
Således vill vi hellre verka för mer dynamiska regelverk och rutiner, som ger ansvar och 
möjligheter för berörda organisationer att ta beslut om vad som gäller från fall till fall. För 
detta behövs en kompetenshöjning, och ett organiserat samarbete med 
expertisorganisationer som kan bistå vid riskbedömningar.” 
 
Lamin Jatta Modigh och Konstantinos Irina lät anteckna följande för Nackalistan. 
”Nackalistan delar de argument som förs fram i tjänsteskrivelsen men vi tycker att 
motionen lyfter en hel del viktiga frågor som vi kommer fortsätta att bevaka. 
Det styrdokument som kommunen tagit fram, Så här gör vi i Nacka: IT-säkerhet, anser vi 
räcka väl som handledning för chefer och berörda enheter. Just appen TikTok har visat sig 
med fog kunnat ifrågasättas för dess kopplingar till Kina. Men vi måste samtidigt se till det 
faktum att hälften av dagens ungdomar använder TikTok dagligen, och behovet att även 
kunna nå ut till dessa. Varje enhet har sina egna förutsättningar och hanterar information 
av olika grader av känslighet. En bedömning skulle kunna göras från fall till fall.” 
 
Jan Salomonsson lät anteckna följande för Vänsterpartiet.  
”Vänsterpartiet är skeptiska till att enskilda appar ska spärras i kommunens verksamheter 
genom politiska beslut fattade av folk- eller förtroendevalda. Vår uppfattning grundas 
främst i följande tre skäl: 
– Verksamheternas personal har bättre insyn i deras behov av enskilda verktyg i det dagliga 

arbetet 
– Kommunens digitaliseringsenhet och ledningsstab har bättre insyn i de faktiska hot som 

föreligger mot kommunens IT-system 
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– Statliga myndigheter har bättre förståelse för de hot som kan tänkas riktas mot 
kommunen från främmande makt 

Vår slutsats är därför att det är orimligt att vänta sig att folkvalda ska kunna genomföra lika 
goda riskanalyser och nyttouppskattningar som dessa instanser när det rör enskilda appar. 
Digitaliseringsenheten och ledningsstaben är däremot väl placerade att i dialog med såväl 
medarbetare i verksamheterna och statliga myndigheter göra löpande bedömningar av vad 
som hör och inte hör hemma i våra IT-miljöer.” 
 
Christina Ståldal (-) lät anteckna följande.  
”Detta är ingen lätt motion att ta ställning till. Svår för att det blir ett visst intrång och 
begränsning av vad vissa yrkesgrupper som verkar i Nacka kan ha användning av. Det kan 
vara svårt och  negativt för t ex en fritidsledare som vill hålla sig uppdaterad om läget bland 
ungdomar. Lätt vad gäller att göra en analys av storpolitiken och vad och hur länder som 
Kina verkar göra för att via digitala medier kunna påverka flödet och informationen i 
många västerländska länder. Kina verkar föra en aggressiv påverkans- och inflytandelinje 
för att få en större makt över länder som Sverige. Andra perspektiv är att man kan fråga sig 
om Nackas personal allmänt har nytta av att ha tillgång till alla appar, även sådana som 
Tiktok, och som inte ser ut att ha någon praktisk nytta i det direkta jobbet för var och en. 
De negativa faktorerna överväger för mitt beslut i denna fråga.” 
 
- - - - - 
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 16 oktober 2023 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  313 KFKS 2023-01008 

Motion – Utred en fotbollshall på Nacka IP 
Motion den 16 oktober 2023 av Christina Ståldal (-) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att motionen får väckas och remitterar den till 
kommunstyrelsen för beredning. 

Handlingar i ärendet 
Motion 

- - - - - 
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 16 oktober 2023 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  314 KFKS 2023-01009 

Interpellation – Om beslutsgången vid 
sammanslagningen av Saltsjö-Duvnäs skola 
Interpellation den 16 oktober 2023 av Jan Salomonsson (V) till kommunstyrelsens ordförande Mats 
Gerdau (M) 

Beslut 
Fullmäktige beslutar medge att interpellationen får framställas samt att den besvaras vid 
nästkommande sammanträde. 

Handlingar i ärendet 
Interpellation 

- - - - - 
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 16 oktober 2023 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  315 KFKS 2023-01010 

Interpellation – Om Nackas kvalitetsstyrning i 
hemtjänsten 
Interpellation den 16 oktober 2023 av Lisa Rasmussen (V) till äldrenämndens ordförande Tobias 
Nässén (M) 

Beslut 
Fullmäktige beslutar medge att interpellationen får framställas samt att den besvaras vid 
nästkommande sammanträde. 

Handlingar i ärendet 
Interpellation 

- - - - - 

 


	§  290
	Protokolljusterare
	Beslut

	§  291 KFKS 2023-00001
	Anmälningar från revisorerna, övriga anmälningar samt meddelanden och tillkännagivanden
	Beslut
	Anmälningar till kommunfullmäktige 2023-10-16


	§  292 KFKS 2023-01006
	Enkel fråga – om huruvida Skolkonsulterna ABs metoder används i Nacka
	Beslut
	Handlingar i ärendet

	§  293 KFKS 2023-01007
	Enkel fråga – Anslag skolböcker?
	Beslut
	Handlingar i ärendet

	§  294 KFKS 2023-00655
	Interpellation – Är du villig att be Trafikverket att skjuta på införandet av broavgift?
	Beslut
	Handlingar i ärendet

	§  295 KFKS 2023-00656
	Interpellation – Kommunal samordning av systematisk, långsiktig brottsbekämpning
	Beslut
	Handlingar i ärendet

	§  296 KFKS 2023-00657
	Interpellation – Vilken nivå kommer bullret att ha på den upphöjda Saltsjöbanan för omgivningen?
	Beslut
	Handlingar i ärendet

	§  297 KFKS 2023-00658
	Interpellation – Vad händer på Älgö med genomförandeplanen 2009 - 2024?
	Beslut
	Handlingar i ärendet

	§  298 KFKS 2023-00892
	Interpellation – Brister i Älgös naturskydd?
	Beslut
	Handlingar i ärendet

	§  299 KFKS 2022-00729
	Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot i kulturnämnden från Elisabet Engström samt valt av ledamot för (M) t.o.m. 2023-12-31
	Beslut

	§  300 KFKS 2022-00729
	Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare i val- och demokratinämnden från Jens Cedwall samt val av ersättare för (C) t.o.m. 2026-12-31
	Beslut

	§  301 KFKS 2022-00729
	Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare i överförmyndarnämnden från Peter Wedel samt val av ersättare för (L) t.o.m. 2026-12-31
	Beslut

	§  302 KFKS 2022-00729
	Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare i äldrenämnden från Teija Ek samt val av ersättare för (NL) t.o.m. 2023-12-31
	Beslut

	§  303 KFKS 2022-00729
	Fyllnadsval efter Kent Ryberg som nämndeman för tjänstgöring i Nacka tingsrätt för perioden 2024-2027
	Beslut

	§  304 KFKS 2022-00729
	Fyllnadsval efter Shahin Malak som nämndeman för tjänstgöring i Nacka tingsrätt för perioden 2024-2027
	Beslut

	§  305 KFKS 2022-00729
	Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare (S) i Nacka kommunfullmäktige fr.om. 2023-10-16
	Beslut

	§  306 KFKS 2022-00729
	Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare (SD) i Nacka kommunfullmäktige fr.om. 2023-10-16
	Beslut

	§  307 KFKS 2023-00859
	Tertialbokslut 2 2023 för Nacka kommun
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Handlingar i ärendet
	Yrkanden
	Beslutsgång
	Protokollsanteckningar

	§  308 KFKS 2023-00612
	Revidering av Käppalaförbundets förbundsordning
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Handlingar i ärendet
	Yrkanden
	Beslutsgång

	§  309 KFKS 2016–00285
	Samarbete genom markanvisning i tidigt skede inom stadsbyggnadsprojekt Mötesplats Nacka
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Handlingar i ärendet
	Yrkanden
	Beslutsgång
	Reservationer
	Protokollsanteckningar

	§  310 KFKS 2023-00192
	Motion – Inför biotopskyddsområde eller naturvårdsavtal för en del av Erstaviksskogen
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Handlingar i ärendet
	Yrkanden
	Beslutsgång
	Reservationer
	Protokollsanteckningar

	§  311 KFKS 2023-00285
	Motion – Buffertzoner intill skyddad natur
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Handlingar i ärendet
	Yrkanden
	Beslutsgång
	Protokollsanteckningar

	§  312 KFKS 2023-00525
	Motion – TikTok-förbud
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Handlingar i ärendet
	Yrkanden
	Beslutsgång
	Protokollsanteckningar

	§  313 KFKS 2023-01008
	Motion – Utred en fotbollshall på Nacka IP
	Beslut
	Handlingar i ärendet

	§  314 KFKS 2023-01009
	Interpellation – Om beslutsgången vid sammanslagningen av Saltsjö-Duvnäs skola
	Beslut
	Handlingar i ärendet

	§  315 KFKS 2023-01010
	Interpellation – Om Nackas kvalitetsstyrning i hemtjänsten
	Beslut
	Handlingar i ärendet


